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Tid och plats för 

sammanträde 

 

Beslutande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ej tjänstgörande 

ersättare 

 

 

Övriga närvarande 

 

 

 

 

 

 

 

 

Utses att justera 

 

 

Underskrifter 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande 

 

 

 

Justerare 

 

Församlingshemmet Arken kl 17.00-19.00 

 

 

Ann-Charlotte Eskel (S) ordf 

Erik Gustafsson (S)  

Jan Wahlberg (BA) 

Hans Bolin (S) per telefon 

Margareta Ivarsson (C) per telefon 

Ann-Marie Larsson (S) 

Staffan Larsson (POSK) 

Agneta Gottlow Pettersson (KR) per telefon 

Gunnar Törnqvist (S) 

Regina Piscator, kyrkoherde  

 

 

Inga-Lill Gunnarsson (S) 

Pedro Hinojosa (POSK) 

 

 

Milena Andersson, kyrkogårdschef 

Ida Dübeck, controller 

Tomas Frylmark, präst och IT-ansvarig 

 

 

 

 

 

   

Jan Wahlberg (BA) 

 

 

 

 

………………………….. 

Ida Dübeck 

 

 

……………………………                     

Ann-Charlotte Eskel  

 

 

…………………………… 

Jan Wahlberg  

  

 

ANSLAG 

 

Protokoll fört vid sammanträde med Hammarö församlings kyrkoråd är justerat. 

 

Sammanträdesdatum: 2020-05-26………………………………………… 

 

Protokollet anslaget: 2020-06-02.…………………………………………. 

 

Nedtages tidigast: 2020-06-23...…………………………………………… 
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§ KR 69/2020 

Öppnande 

 

Ordförande förklarar sammanträdet öppnat och hälsar alla välkomna.  

 

§ KR 70/2020 

Närvaro 

 

Närvaron noteras.  

 

§ KR 71/2020 

Justering 

 

Att jämte ordförande justera dagens protokoll utses Jan Wahlberg (BA). Protokollet justeras tisdag den 

2/6 kl 15.00 i Skoghalls församlingshem. 

 

§ KR 72/2020 

Förra mötets protokoll 

 

Kyrkorådets arbetsutskotts protokoll från sammanträde 2020-05-12 läggs till handlingarna. 

Noteras Agneta Gottlow Pettersson (KR):s fråga gällande § KRAU 54/2020, om vem som har delegation 

att fastställa arvoden för kyrkvärdar, om det är kyrkoherden eller AU. Kyrkoherden svarar att alla 

kyrkvärdar är hemskickade på grund av Corona-riskerna, då alla är 70+. Och att vi saknar dem. 

 

Kyrkorådets protokoll från sammanträde 2020-04-14 läggs till handlingarna.  

 

Kyrkorådets protokoll från sammanträde 2020-05-12 läggs till handlingarna.  

Noteras ett skrivfel i närvarolistan, där Agneta Gottlow Pettersson (KR):s namn står två gångar. 

Noteras gällande beslutet i § KR 67/2020, att Agneta Gottlow Pettersson (KR) och Margareta Ivarsson (C) 

ifrågasätter om det har fattats ett beslut vid det extrainsatta kyrkorådsmötet 12/5. 

 

§ KR 73/2020 

Ärendebalans 

 

Ärendebalansen läggs till handlingarna.  

 

§ KR 74/2020 

Kyrkoherdens rapport/delegationsbeslut 

 

Kyrkoherden berättade om hur vissa saker pågår som vanligt, och annat är inte som vanligt. Vi har en del 

begravningar som live-sänds till de anhöriga, och vi tror att det kommer att bli fler urnsättningar framöver.  

 

Bara få bröllop är planerade, endast någon lördag i augusti är fullbokat, och annars är det bara strödatum. 

Vanligen brukar vi ha fullbokat särskilt i Hammarö kyrka vid den här tiden på året. 

 

Unga ledare har sin avslutning i veckan med en båttur ut till en ö i Vänern. 

 

Vi fortsätter med inköpen till de som sitter hemma, men vi kommer att trappa ner detta i samband med 

semesterperioden. De som är i behov av hjälp med inköp kommer att kunna vända sig direkt till butiken 

eller till kommunen. 

 

Orgeln i Hammarö behöver stämmas, det har vi begärt in anbud på.  

 

Höstplaneringen är klar, vi hoppas på en vanlig höst men vi är beredda på att förändringar kan inträffa. 
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§ KR 75/2020 

Tilläggsbudget renovering kyrkogårdsförvaltningsbyggnaden (B) 

 

På sitt extrainkallade kyrkorådsmöte 2020-05-12 beslöt kyrkorådet enligt § KR 67/2020 att föreslå 

fullmäktige att anta det billigaste anbudet för renovering av kyrkogårdsexpeditionsbyggnaden, och att 

frågan om finansiering och ny budget skulle hänskjutas till ett extrainkallat kyrkofullmäktigemöte. 

 

Vid det påföljande kyrkofullmäktigesammanträde 2020-05-12, se § KF 15/2020, sades att kyrkorådet ville 

ha möjlighet att bereda finansieringsfrågan ytterligare, och att kyrkofullmäktige kan behöva kallas in till ett 

extra sammanträde. 

 

Två anbud för renovering av kyrkogårdsförvaltningsbyggnaden har inkommit, båda ligger mycket över den 

budget som har lagts för arbetet för år 2020. Fastighetsutskottet har beslutat att anta det lägsta anbudet, men 

kyrkorådet ombeds att ta beslut om finansiering för de tillkommande kostnader, som uppgår till cirka 2 

milj. kr över budget. En orsak till fördyringen är att all dokumentation för VVS-arbete saknas i de 

befintliga byggnaderna, samt att det tillkommer kostnader för att dra om elen, bilning för att få in vatten 

och avlopp, och ljudisolering för ventilationsaggregatet. 

 

Margareta Ivarsson (C) anmärker att hon saknar handlingar som kan ge underlag för beslut, och att det som 

behövs är en totalentreprenad med fast summa.  

 

Kyrkogårdschefen svarar att en mycket detaljerat rambeskrivning har gått ut med anbudsförfrågan, men att 

de tillkommande kostnaderna inte var kända när budgeten lades för över ett år sedan.  

I byggmötesprotokollen som förvaras på kyrkogårdsförvaltningen finns mer information att tillgå gällande 

projekteringen m. m.  

 

På grund av tidsbristen för antagande av anbuden föreslår kyrkofullmäktiges ordförande Gunnar Törnqvist 

(S) att det anordnas en per capsulam-omröstning (skriftig process) för kyrkofullmäktige, för att ta ställning 

till frågan om antagande av anbud och därmed tillkommande kostnader. 

 

Som underlag för kyrkofullmäktiges ställningstagande ska bifogas kyrkogårdschefens anförande enligt 

ovan i korta ordalag. 

 

Förslag på justerare till per capsulam-protokollet är Erik Gustafsson (S) och Jan Wahlberg (BA). Justering 

sker förslagsvis tisdagen den 9 juni kl 15.00 på Skoghalls Folkets hus, våning 3. 

 

Kyrkorådet beslutar att föreslå fullmäktige att anta det lägsta anbudet för renovering av 

kyrkogårdsexpeditionen, och att finansiera den överskjutande summan genom att låta det motbokas mot 

begravningsverksamhetens över/underskott. 

 

§ KR 76/2020 

Nya kanslibyggnaden 

 

Ingen ny information har kommit från Mark- och miljööverdomstolen vid Svea Hovrätt, dit bygglovet för 

nya kanslibyggnaden är överklagat. 15 maj har en handläggare vid Mark- och miljööverdomstolen berättat 

för kyrkoherden per telefon, att vårt ärende inte har kommit någon vart och på grund av Corona är det 

ytterligare förseningar att vänta. 
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§ KR 77/2020 

Arrenden  

 

En förfrågan har inkommit från Willy Ociansson, Hammarö Dykarklubb/WCTAB om att anlägga en 

flytbrygga ute i vattnet i Lillängshamnen vid Bröstgårdsholmarna, för sitt arbete med vindkraftverken m m. 

Frågan bereds i AU. 

Margareta Ivarsson (C) anmärker att vi enligt hennes åsikt inte ska upplåta mer mark för arrenden. 

 

Många arrendehus är ute till försäljning just nu, och vi får många telefonsamtal och mail från hugade 

spekulanter. 

 

§ KR 78/2020 

Tjänster (B) 

 

Vår informatör har avslutat sin tjänst, men det är fortfarande mycket arbete med hemsidan och 

församlingen har alltjämt behov av att kunna marknadsföra sig med bra information. Ibland får andra på 

kansliet gå in och hjälpa till med informationsarbetet, och det är viktigt att vi har kvar halvtidstjänsten som 

informatör/informatörsassistent. 

 

Hans Bolin (S) undrar om det räcker med en halvtidstjänst. 

Erik Gustafsson (S) yrkar på att tjänsten som informatör återbesätts på 50%. 

 

Kyrkorådet beslutar att tjänsten som informatör/informationsassistent återbesätts på 50%. 

 

§ KR 79/2020 

Hållbarhetsredovisning (B) 

 

En hållbarhetsredovisning för 2019 har sammanställts för Hammarö församling. Redovisningen ger mycket 

information om församlingens verksamheter och är en bra utgångpunkt för diskussion av vårt 

hållbarhetsarbete. 

 

Agneta Gottlow Pettersson (KR) anmärker på att sidnummer saknas i rapporten, samt diskuterar 

skrivningen gällande hur mycket i budgeten som avsätts för bidrag för internationella projekt för hållbar 

utveckling. På nästa AU kommer frågan att diskuteras. 

 

Vidare så föreslår Agneta Gottlow Pettersson (KR) att vi installerar solceller på våra byggnader så att vi får 

och kan redovisa en egen miljövänlig energiproduktion. 

 

Kyrkorådet beslutar att fastställa hållbarhetsredovisningen för 2019. 

 

§ KR 80/2020 

Riktlinjer för utlån av maskiner/utrustning (B) 

 

Gällande regler för utlån av maskiner har kompletteras till att gälla alla maskiner och utrustning, och 

förtydligats till riktlinjer för utlån av maskiner/utrustning till personal i Hammarö församling. Ett par 

smärre förändringar i texten har skrivits in enligt AU:s förslag. 

Det vanligaste utlån till personalen gäller släpkärran, våffeljärnet och hushållsassistenten. 

 

Kyrkorådet beslutar att anta riktlinjerna för utlån av maskiner/utrustning. 
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§ KR 81/2020 

Renovering av trägravvårdar (B) 

 

Ett anbud har inkommit från Värmlands museum om rengöring och konservering av trägravvårdarna i 

Pilgrimskapellet. Finansiering sker genom budget avsatt för sommarutställningen i Pilgrimskapellet, och 

åtgärden kan vara stödberättigande för KAE efter ansökan. 

 

Staffan Larsson (POSK) frågar om bättre förvaring av stavkyrkoplankorna också ingår i projektet och 

svaret är att det gör de men att frågan just nu gäller trägravvårdarna. 

 

Kyrkorådet beslutar att anta anbudet från Värmlands museum för renovering av trägravvårdarna, och att det 

ska sökas KAE för åtgärden. 

 

§ KR 82/2020 

Arbetsdag Dömle 14 oktober 

 

En framtidsdag planeras att hållas på Dömle den 14 oktober för kyrkoråd, utskott och personal. Som ämne 

för dagen föreslås hållbarhet och miljö. Föreläsare och kyrkogårdschef Cecilia Hidén har tillfrågats och kan 

tänka sig att tala om vad församlingarna kan göra för klimatet och hållbarhetstänket. 

 

§ KR 83/2020 

Miljö 

 

Vi försöker att tänka miljömedvetet, det är inte alltid lätt men vi gör vårt bästa. 

 

§ KR 84/2020 

Övriga frågor 

 

Kyrkoherden informerade om att fasteinsamlingen 2020 inte blev som tidigare år. 12.023,- kr kom in vilket 

är ovanligt lite, men på grund av Corona-pandemin så fick många aktiviteter ställas in. 

 

Erik Gustafsson (S) påminner om att på dagordningen för nästa kyrkorådsmöte ska det vara en punkt om 

Hammarö kyrkokörs avveckling. 

 

§ KR 85/2020 

Barnkonsekvensanalys 

 

Ordförande sammanfattar dagens sammanträde och genomför en barnkonsekvensanalys för samtliga beslut 

som fattats.  

 

§ KR 86/2020 

Mötet avslutas 

 

Ordförande tackar för idag och förklarar sammanträdet avslutat.  

Nästa möte i kyrkorådet är 16 juni på kyrkogårdsförvaltningen. 

 

 


